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BR.0012.7.2.2018 

 

Protokół 

z posiedzenia Komisji Zdrowia i Opieki Społecznej Rady Miejskiej w Kole, które odbyło 

się w dniu 13.12.2018 roku w Ratuszu Miejskim w Kole. Posiedzeniu przewodniczyła Teresa 

Brzoska - Przewodnicząca Komisji Zdrowia i Opieki Społecznej. 

W posiedzeniu udział wzięło 6 radnych, co stanowi quorum do prowadzenia prawomocnych 

obrad 

Lista obecności stanowi załącznik do protokołu 

 

Przewodnicząca otworzyła posiedzenie, powitała zaproszonych gości i członków Komisji. 

Tematem posiedzenia była: 

1. Wypracowanie opinii o projekcie uchwały budżetowej Miasta Koła na 2019 rok oraz 

ewentualnych wniosków do projektu, które zostaną przekazane do Komisji Budżetu i 

Finansów. 

2. Ustalenie planu pracy Komisji i zakresu jej działania na rok 2019. 

 

Ad. 1 Projekt uchwały budżetowej Miasta Koła na 2019 przedstawiła Mariola Makowska 

Skarbnik miasta Koła. Zarządzeniem Burmistrza miasta Koła z dnia 14 listopada 2018 roku 

przedłożony został projekt uchwały budżetowej na 2019 rok. Wraz z projektem uchwały 

przedstawione zostało uzasadnienie i materiały informacyjne. Poinformowała o 

wprowadzeniu autopoprawek do projektu uchwały, gdyż otrzymaliśmy dotację z Powiatu 

Kolskiego na dofinansowanie Biblioteki w kwocie 103.760,00 zł. oraz dla Muzeum w kwocie 

3.000 zł. Ponad to nastąpi przesunięcie środków z roku 2018 na rok 2019 w kwocie 

8.704.550,00 zł na wykonanie otworu geotermalnego z uwagi na podpisanie aneksu do 

umowy z NFOŚ z uwagi, iż prace rozpoczęły się dopiero w miesiącu lipcu, a nie jak były 

założenia rozpoczęcia prac w pierwszym kwartale tego roku. 

Pani Przewodnicząca poprosiła Edytę Fabisiak Naczelnika Wydz. Spraw Społecznych o 

przedstawienie sytuacji w Dziennym Domu Seniora. Obecnie trwa audyt, proszę powiedzieć, 

czy przedstawione uwagi i zalecenia zostały wprowadzone. 

Pani Naczelnik powiedziała, że przedstawione uwagi i zalecenia są sukcesywnie 

wdrażane, regulamin rekrutacji członków Domu Seniora jest przygotowany i czeka za 

akceptacją Burmistrza. Z uwagi na nierozstrzygnięte 3 zapytania ofertowe dla fizjoterapeuty z 

początkiem roku 2019 ponowione zostanie zapytanie umożliwiające zajęcia rehabilitacyjne. 

Radna Teresa Brzoska zauważyła, że jest niska frekwencja obecności członków, czy 

poczyniono kroki aby dokonać weryfikacji i przyjąć osoby chętne. 

Pani Naczelnik odpowiedziała, z uwagi na obowiązujący regulamin nic nie można zrobić 

w tym kierunku. Po akceptacji i zatwierdzeniu nowego regulaminu podjęte zostaną kroki do 

rekrutacji nowych członków. Dom Seniora przewiduje 30 członków, obecnie jedna osoba 

zrezygnowała, brak jest listy osób rezerwowych. 
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Radna Teresa Brzoska stwierdziła konieczność poinformowania mieszkańców o 

uzupełnieniu liczby członków, należałoby zamieścić taką informację w stronie internetowej 

Urzędu Miejskiego oraz na słupach ogłoszeniowych. 

Radny Sławomir Brzeg zapytał o pomieszczenia wynajmowane przez członków 

Kolskiego Stowarzyszenia Abstynentów „Przyszłość”, na jakiej zasadzie jest wynajem? 

Pani Skarbnik odpowiedziała, Klubem Abstynenta zajmuje się Miejski Ośrodek 

Profilaktyki i Pomocy Rodzinie, administratorem budynku jest Urząd, za wynajem uiszczany 

jest czynsz. 

Radna Teresa Brzoska zapytała, jakie prowadzone są zajęcia dla osób przebywających w 

Domu Seniora, nadmieniła że czas pobytu trwa 8 godzin. 

Pani Naczelnik odpowiedziała, odbywają się zajęcia artystyczno-plastyczne, muzyczne, 

zajęcia integracyjne, prowadzone są spotkania informacyjne np. z Policją i innymi 

organizacjami. 

Radna Maria Sokołowska zapytała, czy opracowany jest plan zajęć z którym można 

zapoznać się, czy są to zajęcia dostosowane do zainteresowań i propozycji składanych przez 

uczestników. 

Pani Naczelnik powiedziała, że opracowany jest planu zajęć na cały rok, a oprócz tego 

zamieszczony na tablicy ogłoszeń tygodniowy plan z propozycjami zajęć, bywa że jest on 

modyfikowany do potrzeb uczestników. 

Radna Maria Sokołowska zapytała, w ilu pomieszczeniach odbywają się zajęcia?  

Pani Naczelnik odpowiedziała, są 3 pomieszczenia dostosowane do prowadzonych zajęć. 

Radna Teresa Brzoska zapytała, czy zaplanowana w budżecie na 2019 rok kwota 

325.477,00 zł. na funkcjonowanie Dziennego Domu Seniora jest wystarczająca i czy w tej 

kwocie są zabezpieczone środki na wynagrodzenie pracowników? 

Pani Naczelnik powiedziała, że ta kwota wystarczy na skromne funkcjonowanie, co do 

środków obejmujących wynagrodzenia nie zna ich, gdyż są one wyliczone przez panią Edytę 

Gwiaździńską. 

Pani Skarbnik wyjaśniła, kwota 325.477,00 zł. to środki Gminy, z uwagi na liczbę 30 

pensjonariuszy można ubiegać się o dotację od Wojewody Wlkp. 300,00 zł. na jednego osobę 

co daje 108.000,00 zł. w skali roku. Podział środków na wynagrodzenia brutto to, 114.000,00 

zł. na umowy bezosobowe zlecenia to kwota 30.000,00 zł. dodatkowo. 

Radny Sebastian Kuty zapytał, co z kwotą dotacji 240.000,00 zł., którą musieliśmy 

oddać? 

Pani Skarbnik wyjaśniła, Gmina odwołała się do Ministra Finansów od wydanej decyzji 

Wojewody zwrotu 240 tys. zł. na utworzenie Domu Seniora. 

Radny Sebastian Kutu zapytał, o przewidywane warunki finansowe dla fizjoterapeuty? 

Pani Naczelnik odpowiedziała, proponowana kwota to 80,00 zł. brutto za 1 godzinę zajęć, 

w planach były 4 godziny tygodniowo. 

Radna Ewa Lewicka zapytała, na jakich zasadach mają być prowadzone zajęcia 

rehabilitacyjne, czy wymagane są zlecenia i rodzaj ćwiczeń, czy pensjonariusze są 

ubezpieczeni? 
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Radna Teresa Brzoska poprosiła o wykaz sprzętu rehabilitacyjnego do ćwiczeń. (wykaz 

stanowi załącznik do protokołu)  

Pani Naczelnik powiedziała, od każdej osoby rehabilitowanej wymagane jest 

zaświadczenie lekarza prowadzącego. Pensjonariusze nie są ubezpieczeni? 

Pani Skarbnik dodała, decyzją Pana Burmistrza Dom Seniora od 2019 roku przechodzi 

pod władanie Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej, oraz jest plan przeniesienia 

pracowników świadczeń społecznych MOPS-u z ul. Dąbskiej, jak również kuchnię, która 

przygotowuje posiłki w ramach pomocy społecznej. Opracowany zostanie nowy regulamin 

funkcjonowania Domu Seniora, w którym zawarta będzie symboliczna opłata dla 

pensjonariuszy, po to by zdyscyplinować uczestników. 

Projekt uchwały budżetowej na 2019 rok zawiera rozdział 85149 program polityki 

zdrowotnej w kwocie 80.000,00 zł. z przeznaczenie na szczepienia profilaktyczne zakażeń 

wirusem brodawczaka ludzkiego HPV. Kolejne rozdziały 85153 i 85154 wydatkowane są ze 

środków za wpływy z opłat za pozwolenie podawania napojów alkoholowych i realizowane 

są w 90% przez MOPiPR i w 10% przez Wydz. Spraw Społecznych na działania związane z 

profilaktyką. 

Radny Sławomir Brzeg nawiązał do projektu uchwały w sprawie wydatków, które nie 

wygasają z upływem roku 2018, pozycja 3 - program polityki zdrowotnej w kwocie 32.390,00 

zł., przyczyna niewykorzystania środków. 

Pani Skarbnik wyjaśniła, środki przeznaczone na szczepienia dziewcząt w wieku 12 lat, 

realizowane są w dwóch cyklach szczepień. Jedno szczepienie odbywa się w grudniu 

bieżącego roku,  a druga dawka w roku następnym. Stąd kwota wykazana w uchwale będzie 

zrealizowana do 30 czerwca 2019 roku. 

Radny Grzegorz Gibaszek poprosił o wykaz liczby dziewczynek, które mogą być 

zaszczepione oraz liczbę nie zaszczepionych (stanowi załącznik do protokołu). 

Pani Skarbnik odpowiedziała, że nie zna liczby dziewczynek, informacja przekazana 

zostanie przez Wydział Spraw Społecznych w formie pisemnej. 

 

    Posiedzenie opuścił radny Sebastian Kuty pomniejszając liczbę członków obu Komisji 

biorących udział w posiedzeniu do 5 osób. 

 

Radny Grzegorz Gibaszek podkreślił, ważność szczepień jak również szeroko zakrojoną 

edukację profilaktyczną.  

Radna Ewa Lewicka dodała, iż prowadzone są działania edukacyjne mające na celu 

zgłębienia ważności działań profilaktycznych, mimo to spora grupa osób jest przeciwna. 

Odbywają się spotkania w szkołach oraz w Urzędzie z lekarzami i Specjalistyczną 

Przychodnią Lekarską „Edictum”, która została w tym celu wyłoniona, spotyka się to z 

oporem rodziców. 

W tym punkcie obrad dyskusje zakończono. 
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Ad. 2 Przewodnicząca Komisji zaproponowała plan pracy (stanowi załącznik do 

protokołu), poprosiła o przedstawienie swoich propozycji. Zaplanowane zostaną komisje 

wyjazdowe do Dziennego Domu Senior+ i Noclegowni. 

 

Opinia Komisji do projektu budżetu miasta Koła na 2019 rok – w głosowaniu udział wzięło 5 

radnych – opinia jednogłośnie pozytywna przy 5 głosach „za”. 

 

Na tym posiedzenie Komisji zakończono.  

 

 

 

Przewodnicząca Komisji 

       Zdrowia i Opieki Społecznej  

 

               / Teresa Brzoska / 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 
Protokołowała: 

J. Brzeg – Biuro Rady 
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